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Virágh Martin vagyok, másodéves Gazdálkodási és menedzsment FOSZK hallgató.  

Az Erasmus mobilitásom 2022 októbertől, 2023 február végéig tartott. 

Az Erasmusra való jelentkezés ötlete már régen megfordult a fejemben, ezért a 2022-es tavaszi 

félév végén felkerestem a Külügyi irodát, hogy megtudjam milyen lehetőségek vannak. 

Megkaptam a lehetséges célországok és egyetemek listáját, amin szerepelt Szerbia, így rögtön 

tudtam, hogy erre jelentkeznem kell, mivel barátnőm szerbiai így vele közösen volt eltervezve 

a kinti lét.  

Az Erasmus hivatalos oldalához rengeteg e-mailezés és ügyintézés volt szükséges. Útlevél, 

vízum igénylés, tanárokkal való egyeztetés stb. 

 

Központi épület és jobbra pedig a gazdasági kar (ami elsősorban Szabadkán van) újvidéki épületének aulája. 

A szálláskeresés nem indult egyszerűen, mivel az újvidéki egyetem nem biztosít kollégiumot 

Erasmus-os hallgatók számára, így csak az albérlet jöhetett szóba. Utólag azt gondolom, hogy 

hamarabb kellett volna elkezdeni lakást keresni, mivel az árak nagyon megemelkedtek a félév 

kezdete miatti sok ideköltöző diák, illetve egyéb okok miatt, ezért bármilyen meghirdetett lakás 

rögtön elkelt. Körülbelül a kezdés előtt egy héttel még mindig nem volt lakásunk, szerencsére 

akadt egy váratlan lehetőség és Belgrádban, Szerbia fővárosában sikerült lakást találni. 

Tartottam tőle, hogy hogyan fogom megoldani az átjárást, de viszonylag jó a tömegközlekedés 

a két város között, így körülbelül egy óra alatt át lehet érni Újvidékre.  

Belgrád nem volt ismeretlen számomra, többször voltam már itt korábban, alkalmanként akár 

több hetet is. Néhány rossz dologoktól eltekintve meg lehet szeretni a hely hangulatát mert egy 



nagyon szép város. Negatívumként megemlíteném, hogy a közlekedés sokkal gyorsabb és 

szabálytalanabb, mint Magyarországon ezért autóval érdemes az átlagosnál is óvatosabban 

vezetni és sajnos rengeteg szemét van mindenfelé. De a város gyorsan fejlődik, rengeteg új 

épületet láthatunk és ezzel szemben sok szép régi épületet is megőriznek. A szerb kultúra sok 

mindenben hasonló az itthonihoz, de sokkal jobban őrizik a hagyományokat és egy igen erős 

összetartozás és hazaszeretet figyelhető meg. Magyarországról több módon is eljuthatunk 

Belgrádba, először autóval mentem, mivel így volt a legegyszerűbb a költözés. A közelség 

miatt többször haza tudtam jönni, így volt, hogy busszal mentem vissza. A legegyszerűbb és 

leggyorsabb autóval menni, ennél viszont olcsóbb megoldás a Flixbus ami Budapestről indul, 

viszont kb. 6 óra az út, határtól függően.  

 

 

 

 

Az Erasmus mobilitás elején jelentkeztem a „buddy” 

programra, így lett egy segítőm, aki hasznos 

információkkal látott el a kezdetben. Az egyetemen 

aktívan működik az Erasmus Student Network 

(ESN) diákszervezet, akik szintén segítettek 

amennyiben szükség volt rá. Szintén ők 

szervezték a „Welcome week”-et, ahol 

különböző programokban lehetett részt venni, megismerni egymást és a helyi kultúrát. A 

programok között volt városnézés, „speedfriending”, Flag party, borkóstolás, különböző bulik 

és közös vacsora. 



 

Az egyetemen nem volt angol nyelvű oktatás, ezért a tanórák személyes konzultációk keretében 

zajlottak. A vizsgák szóban, illetve írásban történtek, sajnos nem sikerült minden tárgyat 

teljesíteni, ezért is vettem fel 3 tárgyat, hogy ezekből 2 biztosan sikerüljön. 

 

A kinti egyetemen az alábbi tárgyaim voltak:  

-Human Resource Management 

-Management of Information Systems Development Projects 

-Data Models and Database Systems 



Összességében mindenkinek azt tanácsolnám, ha van rá lehetősége, mindenképpen 

jelentkezzen Erasmusra. Ha valaki nem akar messzire utazni, akár egy közelebbi országba is 

érdemes jelentkezni, mint Szerbia, ahol szintén rengeteg élménnyel lehet gazdagodni. Aki ide 

szeretne menni nyugodtan keressen meg valamilyen módon és tudok egy-két tanácsot, hasznos 

információt adni. 
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